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Velkommen med debattinnlegg til Budstikka! 
 Maksimal lengde på debattinnlegg er 300 ord og på 
innspill 600 ord. Innleggene skal handle om lokale 
 forhold i Asker og Bærum. Avisen forbeholder seg retten 
til å foreta språklige endringer og kutte innlegg som er 
for lange. Innsendere må undertegne med fullt navn. 

debatt@budstikka.no 
Spørsmål kan rettes til debattansvarlig Nils Johan Dahl 
på nilsjohan.dahl@budstikka.no, telefon 975 98 168.

Hvorfor 
forandre 
det vi er
best på 
i verden?
Bjørn M. Johnsen,
leder av Fagforbundet Bærum

Innspill. Politikerne i Bærum har 
vært pådrivere for at kommu-
nene skal overta flere av statens 
oppgaver. 

BLANT DE SAKENE som har vært 
diskutert den siste tiden er 
Bærum kommunes mulighet til 
å overta ansvaret for de videre-
gående skolene i kommunen.  

Regjeringen har sendt ut på 
høring en sak om å overføre 
skatteoppkreverfunksjonen til 
staten. Disse oppgavene har 
vært kommunale i årtier, men 
regjeringen ønsker nå å statlig-
gjøre. Dette er en viktig sam-
funnsoppgave som kommunene 
har løst på en utmerket måte. 

Skatteinnfordringen i Norge 
er på topp i Europa, hvor Hellas 
ligger på bunnen. Dette er en av 
grunnene til grekernes vanske-
lige situasjon. Innfordringen i 
Bærum ligger på topp i Norge.

Grunnen til Norges toppo-
sisjon er skatteoppkreverens 
lokale tilhørighet. Jeg var i nær-
mere 20 år leder av avdelingen 
som hadde ansvaret for innfor-
dringen i Bærum kommune. 
Min erfaring er at lokal kunn-
skap er den viktigste årsaken til 
de gode resultatene som det kan 
vises til her i landet. Det er der-
for uforståelig at myndighetene 
vil forandre noe som i dag fun-
gerer optimalt og som fremstår 
som en effektiv ordning.  

Erfaring tilsier også at nærhet 
til innbyggerne er viktig for å 
bistå vanskeligstilte innbyggere 
som ofte har behov for råd og 
bistand i en vanskelig situasjon. 
Skatteoppkreveren har også en 
kontrolloppgave opp mot lokale 
arbeidsgivere og har derfor en 
svært viktig funksjon i kampen 
mot svart arbeid. 

I dette arbeidet er også nær-
heten til skatteobjektene viktig 
og letter arbeidet med å avdekke 
svart økonomi.

Jeg støtter fullt ut Rådmannen 
som i sin innstilling til formann-
skapet, sier at en statliggjøring 
vil innebære en risiko for tap av 
inntekter og at dagens kommu-
nale ordning gir best resultater.  

Selv med de resultatene som 
det kan vises til, og med den 
risiko for inntektstap som en 
nyordning kan medføre, gikk 
likevel flertallet i formannska-
pet med Høyre i spissen for å 
anbefale at staten overtar denne 
kommunale oppgaven.

FOR MEG ER DET ubegripelig at 
politikere som ønsker seg flere
kommunale oppgaver, samtidig 
vil frasi seg en viktig samfunns-
oppgave hvor nærhet til innbyg-
gerne er viktig. Det er å håpe at 
flertallet på Stortinget har bedre 
vurderingsevne enn flertallet av 
våre kommunale politikere. 

Kompe-
tansen 
i helse-
vesenet
Elin Vereide,
hjelpepleier Bråset bo- og omsorgssenter

Innspill. Eg har jobba 33 år som 
hjelpepleiar og er stolt av yrket 
mitt og den kompetansen det 
innebær.

EG TOK UTDANNINGA MI fordi eg 
ville være hjelpepleiar og ikkje 
sjukepleiar. 

Eg var interessert i få jobbe 
hos pasienten og kunne obser-
vere det som skjedde med den 
for da å rapportere vidare til sju-
kepleiar og lege. 

I tillegg til å ha fokus på 
pasienten, dokumentere og 
rapportere, har eg orden og fore-
fallande arbeid som mi oppgave. 
En som vil være sjukepleiar tar 
utdanninga si for å være nær 
pasienten og vidare jobbe opp 
mot legen og meir administra-
tive oppgaver. 

Vi utfylte kvarandre på en 

måte som var veldig god, og dei 
aller fleste respekterte kvaran-
dre og satte pris på kompetansen 
vi hadde. 

Den gang var pasienten i sen-
trum og personale med forskjel-
lig kompetanse jobba rundt den 
for best mulig resultat. 

Ting skjedde da også, og ikkje 
alt var like bra. 

Men noko alvorlig har skjedd 
siden den gang.

Oppgjennom åra har vesenet 
helsevesen blitt utsatt for diverse 
omorganiseringar og sparingar, 
der vi innafor dette vesenet har 
følt at her var det nokon som 
hadde en god idé i teorien uten 
tanke for korleis det ville fun-
gere i praksis. 

No er det vel helst økonomien 
som er i sentrum, og so må vi 
berre finne oss i det og gjere so 
godt vi kan. Det blir ikkje godt 
helsevesen av å spare på antall 
personar som er rundt pasien-
ten.  

I tillegg fikk nokre til og med 
den gode ideen at dei ville ha 
vekk hjelpepleiaren/ helsefagar-
beidaren/omsorgsarbeidaren og 
heller ha sjukepleiaren. 

Eg kan på sett og vis skjønne 
tankegangen, men eg er ganske 
so sikker på at ingen sjukepleiar 
har tatt treårig høgskuleutdan-
nelse for å gjere det en hjelpe-
pleiar kan gjere.  

En assistent kan ikkje utfylle 
kompetansen til en hjelpepleiar, 
so her manglar en bit for at 
vesenet helsevesen skal fungere 
optimalt for å gjere ein god jobb 
overfor pasienten. Å legge et 
puslespill uten alle bitane funge-
rer ikkje. 

Helsevesenet og kompetansen 
der handler om tverrfaglig sam-

arbeid, aksept og respekt mel-
lom gruppene. 

No for tida er det veldig masse 
fokus på eldreomsorga, og kom-
petansen der. Siden vi hjelpe-
pleiarar/ helsefagarbeidara/ 
omsorgsarbeidarar også deler 
ut medisiner frå dosett og setter 
subcutane sprøyter her, er for-
skjellen mellom hjelpepleier og 
sykepleier mindre, og gapet til 
assistentane større. 

Assistentane gjer en fantas-
tisk jobb, so misforstå meg rett, 
eg berre ber om at byråkratane 
ikkje må hoppe bukk over kom-
petanse vi hjelpepleiara har. Det 
er veldig masse snakk om legar, 
sykepleiarar og ufaglærte, men 
der finnes fleire grupper med 
kompetanse. Ikkje gløym den 
viktige kompetansen som vi fak-
tisk har. 

So kjære byråkratar: Alle sta-
der i helsevesenet trenger du 
både sjukepleiar og hjelpepleiar, 
men antall av kvar faggruppe 
varierer utfra kva slag avdeling 
det dreier seg om. 

Alt det negative fokuset som 
er no tar frå meg motivasjonen, 
og når hjelpepleierkompetan-
sen blir hoppa bukk over blir det 
ikkje akkurat bedre. Vi som job-
bar i dette vesenet, veit at alle 
grupper er viktige, og at vi utfyl-
ler kvarandre som bitane i et 
puslespill. 

Eg håpar at folk utafor helse-
vesenet ser det også, og dei som 
bestemmer gjer noko med det. 
So la oss alle få lov å være stolte 
over kompetansen vi har. Eg 
nekter i alle fall å seie at eg er 
BERRE hjelpepleier. Eg er hjel-
pepleier, gjer en god og viktig 
jobb i helsevesenet som eg er 
stolt av. 

Berre ei lita bønn til slutt, 
dokke som utdannar folk uan-
sett yrke: 

Husk at personlig egnethet er 
kjempeviktig i tillegg til den fag-
lige kompetansen….

Også må eg berre ha med et 
lite PS. Byråkratar: ikkje spar på 
reingjeringspersonalet heller. 
Hygiene er veldig viktig i helse-
vesenet faktisk.

Krise for 
klimatiltak
Kjell Stenstadvold,
Hamang 

Jørgen Grønneberg hadde et 
innlegg i Budstikka 17. mars 
med overskriften «Klimakrise og 
tiltak». 

Dessverre er tiltakslisten nes-
ten uten nytte for innbyggerne i 
Asker og Bærum, etter min opp-
fatning en helt feil bruk av de 
begrensede investeringsmidler 
kommunen har. 

Selv i et optimistisk scenario 
vil globale utslipp øke i flere 
titall år fremover på grunn 
av industrialisering i India og 
Afrika, etter at Kina nå nærmer 
seg sin utslippstopp om 15–20 år. 

Lokale tiltak må i hovedsak 
rette seg mot å redusere ulem-
per og skader som følge av «mer 
vær» som følge av klimaendring. 

Kommunen må fokusere på 
flomkapasitet i avløpssyste-
met (for eksempel 10 minutter 
styrtregn), på økt fare for ras, 
nedising ved underkjølt regn, 
ekstremt høyvann og så videre.  

Det koster penger, men det 
må gjøres nå før det blir for 
mange skader på liv og eiendom. 

KEMNER: – Skatteoppkreveren har også en kontrolloppgave opp mot lokale arbeidsgivere og har derfor en svært viktig funksjon i kampen mot svart 
arbeid, skriver innsenderen om kemner Mette Landgraff.  FOTO: KARL BRAAANAAS


